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Pro 
Komisi Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců na území 
HMP 

Přítomni 

Mgr. Albert Kubišta – předseda komise, Bc. Ondřej Pecha, Božena Filová, PaedDr. 
Lucie Sládková, RNDr. Milan Pospíšil , Ing. Igor Zolotarev, CSc., kpt. PhDr. David 
Lisztvan, Mgr. Jakub Štědroň, Mgr. Jana Hajná-tajemnice komise 
hosté – PhDr. Helena Dluhošová -MVČR, Bc. Zdeněk Horváth-ICP o.p.s.,  (viz prezenční 
listina), Magdalena Opletalová - MKC 

Omluveni Mgr. Martin Ježek, Mgr. František Cipro, Jelena Silajdžić , Mgr. Tomáš Petříček  

Věc 

Zápis z 2. jednání Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace 
cizinců na území HMP, které se konalo dne 28. června 2012 od 16:00 hodin 
v budově Nové radnice – Mariánské nám. 2, Praha 1, zasedací místnosti  
č. 135/1.patro 

Zpracoval Mgr. Jana Hajná  Počet stran 4 
 

 Datum 28.6.2012 
 
 
Předseda komise Mgr. Kubišta přivítal přítomné členy komise a hosty.  
Zahájil jednání Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP 
(dále jen komise). Komise byla v počtu 8 přítomných členů z 12 způsobilá se usnášet. 
 
Přítomní členové komise všemi hlasy schválili přítomnost hostů na jednání komise – PhDr. Helena 
Dluhošová (MVČR), Magdalena Opletalová (Multikulturní centrum Praha), Bc. Zdeněk Horváth 
(Integrační centrum Praha o.p.s.). 
 
1. Úvodní slovo předsedy komise  
 
Mgr. Kubišta informoval o programu jednání a vznesl dotaz, zda některý z členů komise nechce doplnit 
program jednání. 
Přítomní členové komise všemi hlasy schválili navržený program jednání komise. 
 
2. Informace zástupce Multikulturního centra Praha, o.s. k projektu na lokální integraci cizinců 

podpořeného v rámci grantového řízení OP LZZ, podpořeno ESF v ČR 
 
Mgr. Kubišta požádal M. Opletalovou z Multikulturního centra Praha, aby představila členům komise 
projekt Integrace cizinců na trhu práce v ČR: posílení role českých měst (projekt byl zahájen 1.5.2012 a 
potrvá do 30.4.2015). 
M.Opletalová prezentovala projekt financovaný z prostředků ESF prostřednictvím OP LZZ a státního 
rozpočtu ČR. Cílem projektu je posílení role českých měst při podpoře integrace cizinců na trhu práce 
ČR. Je zaměřený na vzdělávání úředníků místní samosprávy a státní správy ČR, aby byla posílena role 
měst při podpoře integrace cizinců, a to právě na trhu práce v ČR. Projekt spočívá ve vývoji a přenosu 
existujícího vzdělávacího nástroje pro německé obce (tzv. integračních workshopů Bertelsmannovy 
nadace). Projekt je určen pro úředníky MHMP  a členy Komise Rady hlavního města Prahy pro oblast 
národnostních menšin a integrace cizinců na území hl. m. Prahy, pracovníky úřadů městských částí 
hlavního města Prahy, úřadů státní správy (úřady práce, živnostenské úřady), Center na podporu 
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integrace cizinců, pracovníky krajských úřadů 4 vybraných krajů  - Plzeňský, Pardubický, Středočeský, 
Karlovarský). V rámci projektu se uskuteční např. workshopy i studijní cesty. 
 
Partnery projektu jsou tyto organizace z Německa a Belgie: 
1) Centre Bruxellois d'Action Interculturelle asbl - NNO zaměřená na výzkum a praxi integrační politiky 
pracovních migrantů v Belgii, sídlící v Bruselu 
2) Humanity in Action Deutschland e.V. - německá pobočka mezinárodní vzdělávací organizace, která 
realizuje vzdělávací semináře interkulturních kompetencí, sídlící v Berlíně 
3) Landeshauptstadt Dresden, Integrations- und Ausländerbeauftragte - zmocněnkyně města Drážďany 
pro integraci a cizinecké otázky 
4) Rejs e.V. - NNO zaměřená na kulturní a výzkumné projekty na téma mezikulturního dialogu, sídlící v 
Berlíně 
5) Bertelsmannova nadace - soukromá nadace z Porýní-Vestfálska, která vyvinula integrační workshopy 
pro německá města a školí podle této metodiky německé úředníky 
 
 
3. Příprava grantového řízení pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců 

(„Celoměstské programy podpory aktivit národnostních menšin na území HMP“ a  „Programy 
podpory aktivit integrace cizinců na území HMP“) 

 
Mgr. Kubišta informoval, že je potřebné během letních prázdnin připravit vyhlášení grantového řízení 
pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců. Požádal členy komise, aby do 31.7.2012 zaslali 
na e-mailovou adresu Mgr. Hajné Jana.Hajna@praha.eu) své náměty a připomínky týkající se 
uvedených grantových řízení (obsahové zaměření jednotlivých programů, cíle programů, 
administrativa apod.),  aby bylo možné vypracovat pro rok 2013 podmínky vyhlášení grantových řízení.  
Mgr. Hajná všem členům komise zašle materiál k vyhlášení grantového řízení pro rok 2012, který bude 
podkladovým materiálem pro vypracování podmínek grantového řízení pro rok 2013. 
 
 
4. Aktuální informace k činnosti Domu národnostních menšin o.p.s. a Integračního centra o.p.s. 
 
Ředitel Integračního centra Praha o.p.s. (dále jen ICP o.p.s.) Bc. Zdeněk Horváth informoval o aktuálním 
stavu  zahájení provozu ICP o.p.s. (bližší informace viz příloha) a poboček na MČ Praha 4, 12, 13 a 14, 
které budou poskytovat sociální a právní poradenství, budou zaměřeny zejména na přímou práci 
s klienty přímo v terénu. Na MČ Praha 14 již pobočka funguje, na MČ Praha 4 se v rámci výběrového 
řízení uchází o vhodné prostory, na MČ Praha 13 je vybrán prostor pro fungování pobočky 
(komplikovanější situace z důvodů, že prostor patří Dopravnímu podniku a jednání ještě pokračují), na 
MČ Praha 12 nejsou dosud k dispozici vhodné prostory a probíhají další jednání (2 varianty – bude 
oslovena MČ Praha – Libuš nebo bude ještě vyhledán vhodný prostor přímo na MČ Praha 12). 
Z důvodů, že v červenci měly pobočky zahájit svou činnost a není tomu tak (tím není plněn 
harmonogram projektu podpořeného v rámci EIF), probíhají jednání ICP o.p.s. s MVČR k možnosti 
zajištění ambulantního poradenství přímo v ICP o.p.s. (Žitná 51) nebo u partnerů projektu v místě 
příslušném. 
 
Z hlediska financování projektu chybějí finanční prostředky na nepřímé náklady projektu a ICP o.p.s. se 
tedy nevyhne tomu, aby tyto náklady byly hrazeny z finančních prostředků ICP o.p.s. Dále Bc. Horváth 
informoval o poskytnutí dotace HMP na spolufinancování projektu ICP ve výši 2.904.058,- Kč. 
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Závěrem informoval, že prostory ICP o.p.s. jsou čerstvě po rekonstrukci a centrum je vybavováno 
nábytkem. Pozval všechny členy komise, pokud budou mít zájem, aby navštívili prostory ICP o.p.s. 
v Žitné 51, Praha 1, raději však po předchozí domluvě, protože v dalších prostorách objektu probíhají 
stavební úpravy. 
Tel. na Bc. Horvátha -  773 462 873  , e-mail: director@icpraha.com 
 
Mgr. Kubišta požádal Mgr. Štědroně o aktuální informace k Domu národnostních menšin o.p.s. (dále 
jen DNM o.p.s.). 
Mgr. Štědroň informoval o významných kulturních akcích, kterých se DNM o.p.s. zúčastnil, a to Svět 
knihy 2012 – stánek DNM o.p.s. a účast DNM o.p.s. v rámci Muzejní noci. Obě akce zhodnotil jako 
úspěšné.  
Dále informoval o jednání Správní a Dozorčí rady DNM o.p.s. dne 25.6.2012, kde byla mimo jiné 
schválena Výroční zpráva DNM o.p.s. za rok 2011. 
 
Ing. Zolotarev, CSc. doplnil, že v DNM dále probíhají vedle akcí většího rozsahu, na kterých se podílí 
zástupci občanských sdružení jednotlivých národnostních menšin společně - Svět knihy, Muzejní noc, 
festival Praha srdce národů běžné akce, které pořádají většinou občanská sdružení národnostních 
menšin sídlících v DNM o.p.s., dále těch sdružení, které nesídlí přímo v DNM o.p.s.  
Uvedl, že od doby, kdy proběhla změna vedení, tak je viditelné zvýšení aktivity DNM o.p.s. Programová 
rada DNM však řeší řadu otázek týkajících se nejen činnosti DNM o.p.s. (statut Programové rady, 
financování DNM apod.), ale i otázky grantového řízení HMP a finanční podpory národnostních menšin, 
aktualizace Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám, Setkání národnostních 
menšin - konference atd. 
 
 
5. Strategie přípravy Koncepce politiky hl. m. Prahy ve vztahu k národnostním 

menšinám 
 
Mgr. Kubišta uvedl, že potřeba aktualizace Koncepce politiky HMP ve vztahu k národnostním menšinám 
je naprosto nepochybná. Hl. m. Praha se za posledních 10 let (koncepce schválena Usnesením ZHMP č. 
47/11  ze dne  17.10.2002) výrazně změnila. Požádal členy komise, zda by se v letních měsících mohli 
zamyslet nad návrhy a připomínkami koncepce, a to které části a body v koncepci chybí, které věci jsou 
již v dobrém slova smyslu  „přežité“ a lze je vypustit. Dále uvést body, které je z pohledů členů komise 
třeba doplnit či nově začlenit. 
Koncepci je třeba aktualizovat v široké debatě a dát jí najevo veřejnosti. Koncepce integrace cizinců 
bude spojena s činností Integračního centra Praha o.p.s. 
Oba koncepční materiály dle názoru Mgr. Kubišty hl. m. Praze v současnosti chybí. 
 
Požádal členy komise, aby do 31.8.2012 zaslali své návrhy a připomínky týkající se aktualizace 
koncepce zaslali na e-mailovou adresu Mgr. Hajné (Jana.Hajna@praha.eu) a Mgr. Kubištovi 
(Albert.Kubista@praha.eu) v kopii 
 
6. Aktuální informace členů komise 
 
RNDr. Pospíšil informoval, že byla zahájena debata, zda budou do Rady vlády pro národnostní menšiny 
začleněny další komunity. Konkrétně Bělorusové a Vietnamci, kteří podali oficiální žádosti. 
Podle ČSÚ je na území ČR 30 tis. Vietnamců, kteří jsou občany ČR. Současný předseda Rady vlády pro 
národnostní menšiny (ministr zahraničních věcí) je těmto debatám otevřen a chce, aby se věci ujasnily. 

mailto:Jana.Hajna@praha.eu�
mailto:Albert.Kubista@praha.eu�
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Je tedy otázkou času, kdy bude předkládán materiál ke změně Statutu Rady vlády pro národnostní 
menšiny.  
Uvedl také, že národnostní menšiny, snad kromě Chorvatů, Němců a Maďarů, se dotýkají tématu nově 
příchozích občanů jiné národnosti, tedy dochází k prolínání témat – občan ČR neobčan ČR (národnostní 
menšiny, cizinci). 
 
PhDr. Dluhošová vznesla dotaz, jaké jsou argumenty při zařazení mezi národnostní menšiny z hlediska 
zákona.  
RNDr. Pospíšil uvedl, že hlavním sporem je to, že o členství v Radě pro národnostní menšiny musí 
požádat občanské sdružení, které je složené výhradně z občanů ČR starších 18 let. Podle zákona o 
sdružování osob je jasné, že občanské sdružení zakládají 3 osoby, které musí mít občanství ČR a již 
nikdo nesleduje, kteří další členové sdružení mají jakou příslušnost. Jedním z argumentů proti bylo, že 
Vietnamci nemají takové sdružení, což není pravda. Mají takové sdružení – Občanské sdružení občanů 
ČR vietnamské národnosti. Jedná se o malé sdružení. 
 
V současné době se také čeká na definitivní výsledky Sčítání lidu 2011. 
Připomenul, že poprvé je takováto otevřená diskuse k začlenění nové národnostní menšiny, což je jistě 
dobře. 
 
Následovala diskuse k žádosti vietnamské komunity k začlenění mezi národnostní menšiny. 
 
PaedDr. Sládková informovala, že IOM obdržel informaci od kanceláře IOM v Bruselu, že je možnost 
žádat finanční prostředky z komunitárních fondů, což IOM běžně dělá. Předpokládá to však účast 
většího počtu zemí a není nikdy pouze na bilaterální úrovni. Nabídla, že v případě zájmu zašle 
informační materiál elektronicky. Jsou v něm uvedeny i priority, pokud se tedy na něčem členové 
komise shodnou, pak možné využít. Uzávěrka zatím není uvedena. IOM dává dohromady nějaké 
návrhy.  
 
7. Různé 
 
Mgr. Kubišta navrhl, aby bylo stávající složení komise doplněno o zástupce ICP o.p.s. 
Hlasování přítomných členů komise k doporučení Radě HMP o doplnění komise dalším členem, a to 
zástupce Integračního centra Praha o.p.s. 
Hlasování přítomných členů komise: 
pro: 8, proti: 0, zdržel se hlasování: 0.  
 
Mgr. Kubišta dále požádal členy komise, aby hlasovala k tomu, aby bylo doporučeno Radě HMP o 
zapojení HMP, respektive MHMP do projektu Multikulturního centra Praha - Integrace cizinců na trhu 
práce v ČR: posílení role českých měst (viz prezentované informace bod 2)  
Hlasování přítomných členů komise: 
pro: 8, proti: 0, zdržel se hlasování: 0.  
 
Předseda komise Mgr. Kubišta poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
 
Ověřil a schválil: Mgr. Albert Kubišta - předseda komise 


